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Protokół nr 39/21 

 

z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty, które odbyło się 

w dniu 13 grudnia 2021 r. w trybie zdalnym 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 9.03 

Zakończenie posiedzenia 10.04 

 

Posiedzenie Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty otworzyła, i prowadziła 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew, która była 

obecna w siedzibie Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu, które odbyło się w trybie zdalnym, udział wzięli członkowie komisji zgodnie 

z listą obecności, stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty otworzyła, i prowadziła 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności, stanowiącą 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 6 członków Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty, obecnych było 5 członków Komisji, nieobecny Radny Remigiusz Zakrzewski. 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Zastępca 

Wójta Gminy Dorota Mazur oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 

2022 oraz zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2022-2035. 

Komisja kieruje Opinie do Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał przedłożonych na sesję, która odbędzie się w dniu 17 

grudnia 2021 r. zgodnie z przedmiotem działania Komisji. 

4. Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała czy 

wszyscy są za zatwierdzeniem zaproponowanego porządku posiedzenia? 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że nie zauważyła w porządku obrad na sesję, 

ani w porządku obrad posiedzeń komisji, zatwierdzenia protokołu z  posiedzenia Komisji 

wspólnej. Radna zapytała, co w związku z tym, a mianowicie czy to posiedzenie dotyczące 

budżetu było dla chętnych, ponieważ zdaniem Radnej zawsze było tak, że protokoły 

były głosowane. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wyjaśniła, 

że protokoły z posiedzeń Komisji nie są głosowane. 
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Następnie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie zaproponowany porządek 

posiedzenia w brzmieniu jak wyżej. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zatwierdzeniem porządku posiedzenia stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” zatwierdziła porządek 

posiedzenia. 

AD 2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard 

na rok 2022 oraz zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2022-2035 

- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/1/21 w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Stargard na rok 2022 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały i poinformowała, że ww. uchwały były omawiane 

i dyskutowane na posiedzeniu wspólnym wszystkich stałych Komisji, a następnie otworzyła 

dyskusję i zapytała czy są jeszcze jakieś pytania i uwagi? 

Skarbnik Gminy Bernadeta Kubicka wyjaśniła, że jeżeli chodzi o budżet, to jest wstępna 

informacja z Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdzie po pierwszej weryfikacji, pojawił się błąd 

w samej treści uchwały, a mianowicie w paragrafie 3 ustęp 1, gdzie są przychody z tytułu 

zaciąganych kredytów jest kwota 11 884 139, 45 zł a powinna być kwota 9 384 139, 45 zł i ta 

sama kwota powinna się pojawić w paragrafie 11 ustęp 2, w którym jest mowa, że ustala się 

limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu Gminy właśnie do kwoty 9 384 139, 45 zł. Skarbnik powiedziała, że to są 

wstępne uwagi RIO i na ten moment nie ma więcej żadnych informacji na temat błędów 

w budżecie. Następnie odnośnie WPF, Skarbnik powiedziała, że nie ma na chwilę obecną 

informacji o błędach. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że chciałaby złożyć wniosek o przeniesienie 

z paragrafu 6050 z zadania „Przebudowa budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 

2 500 000,00 zł do rozdziału 60016 Drogi publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie 

„Modernizacja dróg i chodników”. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

treść wniosku złożonego przez Radną Agnieszkę Bieniek dotyczący przeniesienia z rozdziału 

75023 Urzędy gminy (miast i miast na prawach powiatu) z paragrafu 6050 zadanie 

„Przebudowa budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 2 500 000,00 zł do rozdziału 60016 

Drogi publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie „Modernizacja dróg i chodników” 

i zapytała czy Radna zgadza się z treścią wniosku? 

Radna Agnieszka Bieniek odpowiedziała, że treść wniosku się zgadza i uważa, iż przy dużych 

wzrostach cen i podwyżkach od przyszłego roku, żeby nie było niedoszacowanej inwestycji 

w tym paragrafie. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew poddała 

pod głosowanie wniosek Radnej Agnieszki Bieniek dotyczący przeniesienia z rozdziału 75023 

Urzędy gminy (miast i miast na prawach powiatu) z paragrafu 6050 zadanie „Przebudowa 

budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 2 500 000,00 zł do rozdziału 60016 Drogi 

publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie „Modernizacja dróg i chodników”. 

  

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskiem Radnej Agnieszki Bieniek 

dotyczący przeniesienia z rozdziału 75023 Urzędy gminy (miast i miast na prawach powiatu) 
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z paragrafu 6050 zadanie „Przebudowa budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 

2 500 000,00 zł do rozdziału 60016 Drogi publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie 

„Modernizacja dróg i chodników” stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty w głosowaniu 1 głos „za” przy 4 głosach „przeciw” 

nie przyjęła wniosku Radnej Agnieszki Bieniek. 

 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że ostatnio podjęta została uchwała, iż Gmina 

przeznaczy na drogę powiatową w Sownie nie więcej niż 375 000 zł, gdzie na stronie 48 

w budżecie, przewidziane jest na to zadanie 400 000 zł. W związku z tym Radna powiedziała, 

że wnioskuje, żeby tę nadwyżkę w kwocie 25 000 zł, z uwagi na podwyżki cen, przenieść 

do działu 6050 na Opracowanie dokumentacji ul. Spacerowej w Grzędzicach, ze względu na to, 

że ostatni przetarg, który się odbył był szacowany na kwotę 170 000 zł, gdzie było zaplanowane 

100 000 zł, a teraz zaplanowano 150 000 zł, więc znowu w ocenie Radnej jest za mało. Radna 

uzasadniła swój wniosek tym, że przy ostatnim przetargu na dokumentację brakowało 

pieniędzy. Radna powiedziała, że składa wniosek o przeniesienie z paragrafu 6300 z zadania 

„Dotacja celowa dla Powiatu Stargardzkiego na dofinansowanie na przebudowę dróg 

i chodników na drogach powiatowych na terenie Gminy Stargard” kwotę 25 000 zł 

do paragrafu 6050 na zadanie „Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

przebudowy ulicy Spacerowej w Grzędzicach”. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

treść wniosku złożonego przez Radną Agnieszkę Bieniek dotyczący przeniesienia z rozdziału 

60014 Drogi publiczne powiatowe z paragrafu 6300 z zadania „Dotacja celowa dla Powiatu 

Stargardzkiego na dofinansowanie na przebudowę dróg i chodników na drogach powiatowych 

na terenie Gminy Stargard ” kwotę 25 000,00 zł do rozdziału 60016 Drogi publiczne gminne 

do paragrafu 6050 na zadanie „Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

przebudowy ulicy Spacerowej w Grzędzicach ”, a następnie poddała przedmiotowy wniosek 

pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskiem Radnej Agnieszki Bieniek 

dotyczący przeniesienia z rozdziału 60014 Drogi publiczne powiatowe z paragrafu 6300 

z zadania „Dotacja celowa dla Powiatu Stargardzkiego na dofinansowanie na przebudowę dróg 

i chodników na drogach powiatowych na terenie Gminy Stargard ” kwotę 25 000,00 zł 

do rozdziału 60016 Drogi publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie „Opracowanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej przebudowy ulicy Spacerowej w Grzędzicach” 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty w głosowaniu 1 głos „za” przy 4 głosach „przeciw” 

nie przyjęła wniosku Radnej Agnieszki Bieniek. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała, 

czy są jeszcze jakieś uwagi odnośnie projektu uchwały?  

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że chciałaby złożyć kolejny wniosek, a mianowicie 

ze strony 56 z paragrafu 6050 „Przebudowa budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 

2 500 000,00 zł przenieść do paragrafu 6050 na zadanie „Modernizacja dróg wewnętrznych”. 

Radna uzasadniła swój wniosek tym, że w budżecie na to zadanie zaplanowane jest tylko 

630 000 zł, a wszyscy wiedzą, w jakim stanie są te drogi.   

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

treść wniosku złożonego przez Radną Agnieszkę Bieniek dotyczący przeniesienia z rozdziału 

75023 Urzędy gminy (miast i miast na prawach powiatu) z paragrafu 6050 zadanie 

„Przebudowa budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 2 500 000,00 zł do rozdziału 60017 
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Drogi publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie „Modernizacja dróg wewnętrznych”, 

a następnie poddała przedmiotowy wniosek pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskiem Radnej Agnieszki Bieniek 

dotyczący przeniesienia z rozdziału 75023 Urzędy gminy (miast i miast na prawach powiatu) 

z paragrafu 6050 zadanie „Przebudowa budynku dla GOPS ul. Bydgoska” w kwocie 

2 500 000,00 zł do rozdziału 60017 Drogi publiczne gminne do paragrafu 6050 na zadanie 

„Modernizacja dróg wewnętrznych” stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty w głosowaniu 1 głos „za” przy 4 głosach „przeciw” 

nie przyjęła wniosku Radnej Agnieszki Bieniek. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew zapytała 

czy są jeszcze uwagi i pytania, a następnie wobec wyczerpania głosów w dyskusji poddała 

pod głosowanie projekt uchwały pod roboczym numerem XXXIII/1/21 w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Stargard na rok 2022. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/2/21 w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2022-2035 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały, a następnie poddała ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2022-2035 stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał przedłożonych na sesję, która odbędzie się w dniu 

17 grudnia 2021 r. zgodnie z przedmiotem działania Komisji. 

 

- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/3/21 w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały pod roboczym numerem 

XXXIII/3/21 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok stanowi załącznik nr 8 

do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/4/21 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Stargard na 2022 rok 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały pod roboczym numerem 

XXXIII/4/21 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Stargard 

na 2022 rok. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Stargard na 2022 rok stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/5/21 w sprawie uchwalenia 

„Rocznego programu współpracy gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 r.”    

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały pod roboczym numerem 

XXXIII/5/21 w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy Stargard 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2022 r.”  

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 r.” stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/6/21 w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały pod roboczym numerem 

XXXIII/6/21 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
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- Projekt uchwały oznaczony numerem roboczym XXXIII/7/21 uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2022-2028 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew odczytała 

tytuł powyższego projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew wobec braku 

głosów w dyskusji poddała pod głosowanie projekt uchwały uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2022-2028. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2028 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew powiedziała, 

że zaopiniowane zostały wszystkie projekty uchwał przedłożone na sesję zgodnie 

z przedmiotem działania Komisji, a następnie zapytała, czy ktoś ma uwagi i pytania 

do pozostałych projektów uchwał przedłożonych na sesję? 

 

Radna Agnieszka Bieniek poprosiła, aby Wójt coś więcej powiedział na ten temat projektu 

uchwały nr XXXIII/8/21. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że jest to kontynuacja wcześniej zawartych umów. 

Wójt powiedział, że na tym obszarze jest kilku dzierżawców. Ponadto Wójt dodał, że w skład 

działki wchodzą grunty sklasyfikowane według ewidencji jako grunty pod rowami i nieużytki, 

jest to tzw. staw w Grzędzicach, który w tej części jest pokryty ziemią. Wójt powiedział, 

że obecny dzierżawca wystąpił o przedłużenie umowy dzierżawy na tę nieruchomość, 

która jest wykorzystywana przez tego dzierżawcę na przydomowy ogródek działkowy. Wójt 

dodał, że wyliczony roczny czynsz dzierżawy jest płacony na bieżąco. 

 

AD 4. Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew powiedziała, 

że plan pracy Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty na 2021 r. został zrealizowany 

w całości, a następnie przedstawiła statystykę udziału radnych w pracach Komisji 

i poinformowała, że sprawozdanie z działalności Komisji za 2021 rok zostanie przedstawione 

na następnej sesji. 

AD 5. Sprawy różne 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew otworzyła 

dyskusję w powyższym punkcie posiedzenia. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że w odpowiedzi od Wójta, na zapytania i wnioski 

Radnej na temat ul. Radości, ma odpowiedź na piśmie, że ta ulica będzie wpisana do projektu 

budżetu, gdzie są wyszczególnione numery. Radna powiedziała, że jednak tej drogi nie ma 

w projekcie budżetu. Następnie dodała, że miała zagwarantowane, iż ta droga, z tymi 

numerami, znajdzie się w uzasadnieniu i Radna powiedziała, że dostała uzasadnienie, 

gdzie wpisana jest ul. Radości. Następnie Radna zapytała, jakiej części ul. Radości dotyczy, 

czy tej, o którą Radna wnioskowała i tylko ta część będzie naprawiana, czy to będzie część 
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drogi, tam gdzie są płyty od ulicy Gryfa, czy ta część, która jest na samej górce, czy to będzie 

cała ul. Radości? Radna dodała, że brakuje jej konkretnego stanowiska Wójta odnośnie ulicy 

Radości. Radna powiedziała, że chciałaby wiedzieć, gdzie jest wpisana ul. Radości 

ze wskazaniem numerów oraz wóz strażacki, ponieważ ma dwie odpowiedzi na piśmie, 

że to będzie wpisane. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że wszystkie drogi, które wymagają naprawy są 

naprawiane na bieżąco. Wójt dodał, że jednak w tej chwili widać jakie są warunki 

atmosferyczne, ponadto w Grzędzicach cały czas trwa zabudowa, gdzie jeździ ciężki sprzęt 

i te drogi nie wytrzymają nigdy takiego obciążenia, które jest w tej chwili. Wójt wyjaśnił, 

że sukcesywnie w Grzędzicach i nie tylko, drogi naprawiane są cały czas. Wójt dodał, że są 

to drogi gruntowe, a rozbudowa domów cały czas jest prowadzona, gdzie po tych drogach 

jeżdżą potężne ciężarówki z materiałami budowlanymi, więc w ocenie Wójta ciężko zrobić 

drogę, żeby była optymalna na potrzeby mieszkańców, ponieważ tam cały czas trwają budowy, 

m.in. ul. Radości, która dochodzi do ul. Podleśnej i wszystkie inne ulice, przy których cały czas 

trwa proces zabudowy. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że Wójt nie odpowiedział na pytanie. Radna 

powiedziała, że ma pismo Wójta, w odpowiedzi na jej pismo dotyczące wpisania do projektu 

budżetu na 2022 r. zadania związanego z wykonaniem remontu drogi gminnej ul. Radości, 

gdzie dokładnie są wymienione numery posesji, przy których ul. Radości w Grzędzicach 

ma zostać naprawiona, gdzie  w piśmie od Wójta jest informacja, że wymienione zadanie 

zostanie wpisane do projektu budżetu oraz zostanie uwzględnione w raporcie o stanie dróg 

po okresie zimowym oraz w planie budowy i remontów dróg gminnych. Radna powiedziała, 

że w żadnym dokumencie tego nie ma. W związku z tym Radna powiedziała, że czuje się 

oszukana i mieszkańcy także, gdzie było to ujęte w odpowiedzi z 5 sierpnia. Następnie Radna 

odniosła się do pisma z 27 sierpnia i powiedziała, że w odpowiedzi na jej wniosek z 30 lipca, 

dotyczący zabezpieczenia w projekcie budżetu na 2022 rok, kwoty 200 000 zł na wkład własny 

niezbędny do rozpoczęcia procedur pozyskiwania środków zewnętrznych na zakup nowego 

pojazdu bojowego dla Ochotniczej Straży Pożarnej, otrzymała odpowiedź, iż taka propozycja 

zostanie przedłożona do projektu budżetu. Radna powiedziała, że nie ma tego w projekcie 

budżetu, w związku z tym Radna powiedziała, że czuje się oszukana i mieszkańcy oraz strażacy 

również czują się oszukani. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że po Komisji wspólnej, w uzasadnieniu 

do projektu budżetu jest wpisana ul. Radości, która będzie naprawiana. Wójt powiedział, że taki 

dokument został przekazany z Referatu Inwestycji. Wójt powiedział, że nikogo nie oszukuje 

i odnosząc się do budżetu powiedział m.in., że został on spięty i przygotowany w takiej wersji, 

którą Radni otrzymali. Następnie odnośnie wozu strażackiego, Wójt powiedział, 

że w odpowiedzi na zapytanie Państwowej Straży Pożarnej, zgłosił zapotrzebowanie na jeden 

wóz na terenie gminy.  

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że nie zmieni zdania i dalej czuje się oszukana. Radna 

dodała, że  dostała uzasadnienie, gdzie jest wpisana ul. Radości, ale nie ma punktów i  numerów 

posesji, przy których będzie naprawiana, więc w ocenie Radnej nie ma pewności. Radna 

zapytała dla kogo będzie ten jeden wóz, jeżeli nie jest wpisane OSP Grzędzice, a w piśmie jest? 

Radna powiedziała, że w naborze z początkiem stycznia o nowy wóz, wystartują tylko te 

jednostki, które będą miały wkład własny 200 000 zł. Radna zapytała dla kogo Wójt przeznaczy 

środki na wkład własny? Radna powiedziała, że ma to na piśmie, a Wójt bał się wpisać 

do projektu budżetu OSP Grzędzice. 

Radny Maciej Lipka odniósł się do tematu zimowego utrzymania dróg. Radny powiedział, 

że w umowach z wykonawcami w zakresie posypywania dróg w przypadku gołoledzi są 

wskazane obszary do posypywania. W ocenie Radnego należy rozważyć kwestię rozszerzenia 

umów i zmiany wytycznych oraz warunków umów z wykonawcami, w zakresie posypywania 

dróg, jeżeli chodzi o gołoledź. Radny powiedział, że w wielu miejscach była pod tym względem 
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tragedia. Następnie odniósł się do części Żarowa od strony Reymonta, gdzie również 

był problem, jeżeli chodzi o gołoledź i dodał, że sugerował, aby odnośnie tej części Żarowa, 

nawiązać współpracę z miastem i zawrzeć w tym zakresie umowę. Radny powiedział, że jest 

prośba od mieszkańców części Żarowa od strony Reymonta, aby posypywać drogę i nie 

zapominać o nich. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że na zgłoszenia od razu są interwencje. Wójt 

powiedział o zjawisku, że ktoś dokonuje zgłoszenia, gdzie okazuje się, iż droga jest przejezdna, 

a wykonawca musi pokonać dużą odległość, aby dojechać na tę drogę. W związku z tym Wójt 

powiedział, że jest propozycja, żeby Sołtys potwierdzał zgłoszenie, iż dany odcinek 

jest nieprzejezdny. Odnośnie Żarowa od strony Reymonta, Wójt powiedział, że jest to słuszna 

uwaga i najlepiej byłoby w zakresie zimowego utrzymania drogi, współpracować z miastem. 

Radny Maciej Lipka odnośnie zgłaszania potrzeby odśnieżania dróg, także przez Sołtysów, 

powiedział, że jest to słuszna uwaga, natomiast Radny dodał, że można utworzyć grupę 

na jakimś komunikatorze, żeby Sołtysi i Radni mogli przekazywać informacje z uzasadnieniem 

na temat potrzeby odśnieżania dróg, przesyłać zdjęcia i zgłoszenia od mieszkańców. 

AD 5. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monika Nikołajew podziękowała wszystkim za udział i o godzinie 10.04 zamknęła 

posiedzenie komisji.  
 

Przewodnicząca Komisji 

Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

 

Monika Nikołajew 

 

Protokołowała: 

Aleksandra Kowal 


